

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KE DUA, PENGGAL KE DUA,
PARLIMEN KE EMPATBELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : YB DATO' HJ. AHMAD NAZLAN B. IDRIS
(JERANTUT)**

TARIKH : 9 JULAI 2019

SOALAN NO.

Minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan apakah Kementerian memantau serta membuat kajian terhadap kebajikan serta kesihatan banduan di penjara seluruh negara khususnya berkaitan rawatan kepada banduan di dalam wad penjara serta adakah ubat-ubatan dan makanan yang disediakan kepada banduan mengikut piawaian antarabangsa.

JAWAPAN

Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, aspek kebajikan dan penjagaan kesihatan penghuni penjara menjadi keutamaan dan sentiasa diambil berat sepanjang tempoh penghuni menjalani hukuman dan penahanan. Segala hak dan pertimbangan sewajarnya yang boleh diberikan kepada banduan daripada segi kebajikan (termasuklah kebajikan keluarga) serta kesihatan tidak akan diabaikan. Malah Jabatan Penjara Malaysia mempunyai sumber manusia, peralatan, peraturan serta prosedur operasi standard bagi menguruskan kedua-dua aspek ini. Di samping itu, usaha berterusan dibuat dengan kerjasama agensi yang berkaitan bagi meningkatkan lagi kedua-dua perkhidmatan tersebut.

Berhubung aspek kesihatan, rawatan untuk seseorang banduan yang memerlukan boleh dilaksanakan di klinik penjara dan berasaskan pengesyoran pegawai perubatan ia boleh dilaksanakan di hospital kerajaan di luar penjara termasuklah hospital pakar. Setiap klinik di penjara juga perlu menyediakan perkhidmatan yang sistematik untuk banduan bermula daripada pemeriksaan semasa kemasukan, ujian-ujian penyakit, rawatan harian, rawatan lanjutan, pemeriksaan sebelum pemindahan atau pengiringan luar termasuklah pemeriksaan sebelum menyertai latihan.

Dalam aspek pemakanan pula, makanan yang disediakan adalah selaras dengan pematuhan skala diet sepertimana yang diluluskan oleh Kementerian Kesihatan Malaysia. Makanan tersebut juga akan diperiksa sebelum ia dibekalkan kepada banduan. Tujuannya adalah untuk mewujudkan persekitaran yang selamat daripada risiko kesihatan sama ada secara fizikal atau mental. Ini merangkumi langkah-langkah rawatan dan pencegahan supaya sebarang komplikasi yang menjurus kepada kehilangan nyawa, kecederaan dan kecacatan kekal, dapat dielakkan daripada berlaku.

Antara langkah-langkah lain yang diambil untuk meningkatkan kemudahan kesihatan di penjara ialah;

- i. Meningkatkan perkhidmatan klinik dan kemudahan kesihatan di penjara. Sejumlah 234 perjawatan perubatan yang terdiri daripada pegawai perubatan, pegawai perubatan (pergigian), penolong pegawai perubatan, penolong pegawai farmasi, dan 60 pegawai psikologi telah diluluskan untuk Jabatan Penjara Malaysia;
- ii. Mewajibkan pemeriksaan kesihatan semasa banduan masuk ke penjara dan dari masa ke semasa apabila wujud keperluan;

SOALAN : 18

- iii. Mengadakan ujian BDI (*Beck Depression Inventory*) semasa kemasukan banduan bagi tujuan mencegah tindakan mencederakan diri atau membunuh diri;
- iv. Menyediakan Perintah Tetap Ketua Pengarah Penjara bagi mempercepatkan tindakan penghantaran banduan yang sakit untuk menerima rawatan di klinik penjara mahupun hospital di luar penjara;
- v. Menyediakan kemudahan 24 jam yang melibatkan kenderaan dan kakitangan, bagi tujuan melaksanakan pengiringan segera banduan yang sakit ke hospital luar untuk rawatan lanjut;
- vi. Menyediakan kemudahan *sick bay* di klinik penjara untuk menempatkan banduan yang tidak sihat bagi tujuan rawatan lanjut dan pemerhatian;
- vii. Penempatan berasingan untuk banduan yang mempunyai penyakit berjangkit;
- viii. Bekerjasama dengan pihak luar seperti Badan Bukan Kerajaan (NGO) bagi tujuan mempertingkatkan kemudahan kesihatan di penjara melalui kajian berterusan; dan
- ix. Penambahbaikan fizikal sel dan dormitori penempatan penghuni bagi menyenangkan kawalan dan pemantauan oleh kakitangan bertugas.

Kementerian Dalam Negeri dan Jabatan Penjara Malaysia sentiasa bekerjasama dalam memastikan kebajikan serta kesihatan banduan diberi keutamaan.